



Regionsmøde d. 13. maj 2025

Hvornår: Tirsdag, d. 13. maj 2025, kl. 18.30-20.30

Hvor: Grønnevang Kirke, Tolvkarlevej 76, 3400 Hillerød. I kælderen.
Afbud fra næstforperson Anne-Mette og Henrik A, nyvalgt rep fra Hørsholm.

Dagsordenforslag:

1. Valg af mødeleder og referent.

Forperson Finn S bød velkommen og læste op fra Servicehåndbogen om regionernes virke.
Vibeke R blev valgt som mødeleder, og Jeppe L som referent.

2. Godkendelse af dagsordenen.

Godkendt efter spørgsmål fra Stig, Helsingør om besøg international delegeret. Svar under pkt 7 (nyt fra Riv)

3. Oplæsning af de 12 Traditioner.

Vibeke R læste de 12 traditioner op.

4. Præsentationsrunde og evt. **kort nyt** fra grupperne

Erik, Rungsted: Relativ ny gruppe – syv deltagere første år, 14 år to.

Maiken, Rungsted: Tilslutter sig Eriks ord.

Christian, Hornbæk: normalt 6-8 deltagere – pt omkr. 10-12 pga sommer. Meget de samme deltagere – trin og traditioner og frit emne.

Peter T, Fr.borg midlertidigt: Meget harmonisk grupper 12-16 deltagere

Allan, Fr.borg: Lokket med for at se, om regionsarbejde er noget.

Peter, Sthens Helsingør: God og solid gruppe – 10-12 i snit.

Simun: Fmd IT- og håndbogsudvalg

Lone, Fr.sund torsdag: 8-14 deltagere - mest de samme

Peter, Helsingør: Lokket til af andre – 10-14 stykker. Masser af harmoni.

Søren, Birkerød: Dejlig gruppe – vekslende, sjov og spændende.

Jeppe, Allerød: Lidt i bølgedal, men stadig omkring 18-20 deltagere.

Suzanne, LIV-repræsentant for regionen.

Finn, Blovstrød fredag: 12-15 – god, stabil og primært med lang ædrulighed.

Jan, Trollesbro Hillerød: Meget svingende ml 6-20. En del kvinder – dejligt.

Leon, direktør speakerbank: Håber på fornyede henvendelser.

Jytte, Stenløse: Meget op og ned deltagerantal. Søndag ti

Jens, Fr.sund søndag: 8-12 – mange med masser år på bagen – og del nye.

Chris, Humlebæk: Meget lille, sart og følsom gruppe. 4-5 faste og så kommer nogle enkelte

Vestervang: God gruppe

Nivå: jf. sidste ref. Påtager gerne. Lille møde

Stig, Helsingør: Tilslutter

Kim, Frværk tirsdag: Velfungerende med normalt omkring 20 – var over 30 senest.

Vibeke, kasserer regionen:





5. Gennemgang af Regnskab og Budget

Der er gået penge ind siden jul. Vibeke foreslår 45.000, så der er til SK. Jeppe foreslår 50.000 – og det vedtages.

6. Hattepenge

Vibeke: Vi besluttede sidst at udsende samtlige bidrag – men siger intet om, hvad folk har af husleje og om de evt. betaler direkte til hovedkontoret. Foreslår system hvor krydser gruppe af, når de indbetaler.

Chris: Intimiderende – at hænge grupper ud. Tror ikke, at der er grupper, der ikke deltager med, hvad de kan.

Suzanne: Ville sige det samme...

Peter: Bliver nysgerrig på om der er forskel på, om man betaler på den ene eller anden måde.

Leon: Nej, men besluttet at vil gerne have hattepengene omkring regionen, der har udgifter.

Kim: Synes også rimelig god idé at oplyse beløb.

Vibeke: Vi er god mellemstation.

Suzanne: Kan opfordre til at åbne regnskaber i grupperne. Skal ikke være udskamning.

Leon: Jeg er kasserer i Helsingør og sender ind hver torsdag

John: Kan vi se, hvad der indbetales direkte til hovedkontor ?

Jeppe: Hvis bankoverførelse ja – fordi jeg tilfældigvis er bogholder. Hvis mobil nej. Vigtigt for mig at sige, at det ikke er for at mistænkeliggøre nogle gruppe-kasserer, at vi vedtog at genindføre de åbne lister – det er for at beskytte dem, så de til enhver tid kan dokumentere overfor gruppen, hvor hattepengene går hen.

Chris: Selv kasserer i Humlebæk. Der besluttet at sende direkte til hovedkontoret. Er også naturalie-økonomi.

Christian: Hvorfor starter den denne diskussion....

Vibeke: Siger KUN noget om, hvor få grupper der indbetaler.

Jens: Hvilken tradition bryder vi – kan ikke se. Nu snakker vi om igen. Det er spild af min tid at snakke om igen.

Leon: Hænger ingen ud.

Suzanne: Føler lidt misforstået – må være vigtigt at hver enkelt gruppe har åbne regnskaber. Åbenhed alfa og omega

Peter T: Har ikke været her i halvandet år, så sluppet for denne diskussion. Mener at grupperne er selvstyrende og vi kan ikke blande os i, hvad grupperne bruger deres hattepenge til.

Vibeke: Da vi besluttede på det sidste møde, at vi kører med åbne lister, så lukker jeg diskussionen her, og så kører vi videre i hvert fald året ud.

7. Nyt fra:

-  Telefon og e-mail udvalg (TEU) – afbud
-  IT- og Håndbogsudvalget – prøver opdatere med referater
-  Hovedservicerådet (HSR)

Finn S: Der har været afholdt to HSR-møder siden sidste regionsmøde. Senest udvidet HSR-møde, hvor et par timer gik med snakke om AA Danmarks økonomi. Alt var i spil – salg merchandise fx

Økonomi – bl.a. via forslag fra region Nordsjælland – Søren S blev valgt og har siden valgt at stoppe. Hvervet varetages midlertidigt af revisor Henrik R.





REGION NORDSJÆLLAND

Sune har valgt at trække sig som formand for AA Danmark – næstformand Ivan W varetager opgaven.

Lige nu ligger der regnskab for første kvartal – er dobbelt op på indtægtssiden ift sidste år. Bogsalg: Boxblad koster 29 kroner at udsende, så med seks årlige udsendelser er det ren til-sætning med abonnementspris på 150. Pakker over 100 gram sendes som pakker.

Online-møder er ikke repræsenteret i AAs struktur – nu retningslinjer om, at dér hvor møderne opstår, melder de sig ind i regionen.

Holte-gruppen har planer om at flytte til region Nordsjælland.

Jan Z: De onlinegrupper, der skal repræsenteres – skal det ikke omkring SK ?

Finn: Nej – HSR har nedsat udvalg.

Jytte: Der var snak om, at de ville have egen region..

Finn: Det bliver ikke til noget – efter undersøgelser af bla nordisk delegeret, international delegeret.

Chris: Undrer over, at det er amatører, der sidder og laver AAs regnskaber.

Finn: Ligger enhver frit for at foreslå at ansætte firma. Stolt af at alt i Danmark er gratis.

Vibeke: Der er revisor, der har sagt ja til at lave regnskabet for i år – hvilket han kan, da han roterer ud som revisor i år og derfor ikke skal revidere 2025 næste år. Og der er næstformand, der varetager formandsposten – så tingene kører, som skal.

Landsdækkende Informationsudvalg (LiV)

Suzanne: Arbejder på optimere PDF-folder, der er inde på hjemmesiden. Forestående er mødet på Bornholm.

8. Servicekonference – mandtal

4. år: Jytte

3 år: Erik og Maiken

2 år: Søren og Suzanne

1 år: Christian

9. Nyt fra regionens informationsudvalg (RiV) og Det udgående informationsudvalg (DUR)

Jeppe: Riv afholdt et lidet velbesøgt møde primo marts. Var annonceret via mail, men det blev en "fire-bande", der lavede oplæg til regionskomsammen en lørdag med besøg af international delegeret og planlagt et dobbeltspeak. Inden aftalerne blev endeligt konfirmeret, kom der imidlertid grus i maskineriet, da der fra anden kant åbenbart var blevet lavet aftale med international delegeret om besøg ved igangværende regionsmøde.

Udvalget finder ny dato for arrangementet og indkaldes næste gang særskilt.

RiV har været i aktion, da frivilligcenteret i rudersdal havde rakt ud til AA Danmark og derfra videre til regionen om deltagelse ved arrangement i Birkerød "Bryd tabuet og bryd fri af misbruget". Et team på fem glade AA'ere blev samlet og drog i felten.

Jan: Svært at sige om succes. Deltog ved bordene i snak med pårørende og ansatte, men hvad de har fået med sig, er jo ikke til at sige.

Finn: Godt oplæg – og havde foldere med.

Søren: Arrangement lavet af Frivillighuset – der vil lave gruppe for pårørende. Fint at vi var der. Tænker at positivt vi var der – og flere i Birkerød, der ved at der er et AA-møde i Birkerød. Blev stoppet uden for salen og der er ikke tvivl om, at der blev sået nogle frø.

Jeppe: Der er kommet nok en invitation – fra Fredensborg. 23. august – så skal have samlet et hold og meget gerne med lokal gruppeforandring.... Indbydelse sendes sammen med referatet her.





REGION NORDSJÆLLAND

Chris: Synes at god lejlighed til at vise flaget.

10. AA's fødselsdage

Stig: Helsingør har fået bekræftet, at gruppen i 2026 kan afholde fødsdag søndag den 18. januar på regionens vegne.

Suzanne: AAs 90 års dag – der afholdes Fødselsdagskonvent den 13. til 15. juni i Valby (program edhæftet separat ligesom arrangement på selve dagen den 10. juni på Christania)

Vibeke: Er der noget om, at regionen ville afholde....

Finn: Ja, men det blev droppet, da der bliver afholdt i København.

11. Fastlæggelse af næste møde samt punkter til dagsorden.

Det har taget lidt tid at få vreden en dato ud af vores faste husværter, men nu er det ganske vist. Vi ses igen tirsdag den 5. august.

Punkter:

Julekomsammen

SK – med formøde, samkørsel og den ganze mølevitten

12. Eventuelt.

Finn: Nu har lige snakket om Servicekonferencen – for de nye: Det er at betragte som generalforsamling. Afholdes weekend i november – deadline 1. august om tillidsposter: Formand for HSR, Kasserer, Revisor, Nordisk Delegeret, international delegeret, supp. International delegeret, supp revisor.

Stevnstræf: 31/5-2/6 – Finn har program og ellers kan det findes på regions øst's hjemmeside

Chris: Noget om Links man kan trykke på – Peter T. vil snakke med AA Data.

Finn: Vil lige reklamere for "meeting guide" – en app til at vise hvor engelsksprogede møder er.

13. Sindsrobønnen

Venlig hilsen Jeppe L, sekretær

